

အထ ခေါ် ဘဂဝါ တေမတ္ထံ ဝိဒိတွာ တာယံ ဝေလာယံ ဣမံ ဥဒါနံ ဥဒါနေသိ—

*“န ဥဒကေန သုစိ ဟောတိ၊ ဗဟေတ္ထ နှာယတီ” ဇနော။
ယမှိ သစ္စဉ္စ ဓမ္မော စ၊ သော သုစိ သော စ ပြာဟူဏော”တိ။
နဝမံ။

၁၀-ဗာဟိယသုတ္တ

၁၀။ ဧဝံ မေ သုတံ—ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ သာဝတ္ထိယံ ဝိဟရတိ ဇေတဝနေ အနာထပိဏ္ဍိကဿ အာရာမေ။ တေန ခေါ် ပန သမယေန ဗာဟိယော ဒါရူစီရိယော သုပ္ပါရကေ ပဋိဝသတိ သမုဒ္ဓတီရေ သက္ကတော ဂရုကတော မာနိတော ပူဇိတော အပစ်တော လာဘီ စီဝရပိဏ္ဍပါတ- သေနာသန ဂိလာနပစ္စယ ဘေသဇ္ဇ ပရိက္ခာရာနံ။ အထ ခေါ် ဗာဟိယဿ ဒါရူစီရိယဿ ရဟောဂတဿ ပဋိသလ္လိနဿ ဧဝံ စေတသော ပရိဝိတက္ခော ဥဒပါဒိ “ယေ ခေါ် ကေစိ လောကေ အရဟန္တော ဝါ အရဟတ္တမဂ္ဂံ ဝါ သမာပန္နော၊ အဟံ တေသံ အညတရော”တိ။

အထ ခေါ် ဗာဟိယဿ ဒါရူစီရိယဿ ပုရာဏသာလောဟိတာ ဒေဝတာ အနုကမ္ပိကာ အတ္တကာမာ ဗာဟိယဿ ဒါရူစီရိယဿ စေတသာ စေတောပရိ- ဝိတက္ကမညာယ ယေန ဗာဟိယော ဒါရူစီရိယော တေနပသင်္ကမိ၊ ဥပသင်္ကမိတွာ ဗာဟိယံ ဒါရူစီရိယံ ဧတဒဝေါစ “နေဝ ခေါ် တံ ဗာဟိယ အရဟာ နာပိ အရဟတ္တမဂ္ဂံ ဝါ သမာပန္နော၊ သာပိ တေ ပဋိပဒါ နတ္ထိ၊ ယာယ တံ အရဟာ ဝါ အဿ၊ အရဟတ္တမဂ္ဂံ ဝါ သမာပန္နော”တိ။

အထ ကေ စရဟိ ဒေဝတေ လောကေ အရဟန္တော ဝါ အရဟတ္တမဂ္ဂံ ဝါ သမာပန္နာတိ။ အတ္ထိ ဗာဟိယ ဥတ္တရေသု ဇနပဒေသု? သာဝတ္ထိ နာမ နဂရံ၊ တတ္ထ သော ဘဂဝါ တေရဟိ ဝိဟရတိ အရဟံ သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓေါ၊ သော ဟိ ဗာဟိယ ဘဂဝါ အရဟာ စေဝ အရဟတ္တာယ စ ဓမ္မံ ဒေသေတိတိ။

အထ ခေါ် ဗာဟိယော ဒါရူစီရိယော တာယ ဒေဝတာယ သံဝေဇိတော တာဝဒေဝ သုပ္ပါရကမှာ ပက္ကာမိ သမ္ဗတ္ထ ကေရတ္ထိပရိဝါသေန ယေန သာဝတ္ထိ ဇေတဝနံ အနာထပိဏ္ဍိကဿ အာရာမော တေနပသင်္ကမိ။ တေန ခေါ် ပန

* ၃ ၁၀-၁၃၀-ပိဋကိ၊ ၁-နဟာယတီ (သီ) ၂-အဿသိ (သျှ၊ က) ၃-ဇနပဒေ (သီ)

သမယေန သမ္ပဟုလာ ဘိက္ခု။ အဗ္ဗောကာသေ စက်မန္တိ။ အထ ခေါ ဗာဟိယော ဒါရုစီရိယော ယေန တေ ဘိက္ခု။ တေနုပသင်္ကမိ၊ ဥပသင်္ကမိတွာ တေ ဘိက္ခု။ တေဒဝေါစ “ကဟံ န ခေါ ဘန္တေ တေရဟိ ဘဂဝါ ဝိဟရတိ အရဟံ သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓေါ၊ ဒဿနကာမမှာ မယံ တံ ဘဂဝန္တံ အရဟန္တံ သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓံ”န္တိ။ အန္တရဗရံ ပဝိဋ္ဌော ခေါ ဗာဟိယ ဘဂဝါ ပိဏ္ဍာယာတိ။

အထ ခေါ ဗာဟိယော ဒါရုစီရိယော တရမာနရူပေါ ဇေတဝနာ နိက္ခမိတွာ သာဝတ္ထိံ ပဝိသိတွာ အဒ္ဓသ ဘဂဝန္တံ သာဝတ္ထိယံ ပိဏ္ဍာယ စရန္တံ ပါသာဒိကံ ပသာဒနီယံ သန္တိန္ဒြိယံ သန္တမာနသံ ဥတ္တမဒမထသမထမနုပ္ပတ္တံ ဒန္တံ ဂုတ္တံ ယတိန္ဒြိယံ နာဂံ၊ ဒိသ္မာန ယေန ဘဂဝါ တေနုပသင်္ကမိ၊ ဥပသင်္ကမိတွာ ဘဂဝတော ပါဒေ သိရသာ နိပတိတွာ ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစ “ဒေသေတု မေ ဘန္တေ ဘဂဝါ ဓမ္မံ၊ ဒေသေတု သုဂတော ဓမ္မံ၊ ယံ မမဿ ဒိဗရတ္တံ ဟိတာယ သုခါယာ”တိ။ ဧဝံ ဝုတ္တေ ဘဂဝါ ဗာဟိယံ ဒါရုစီရိယံ တေဒဝေါစ “အကာလော ခေါ တာဝ ဗာဟိယ၊ အန္တရဗရံ ပဝိဋ္ဌမှာ ပိဏ္ဍာယာ”တိ။

ဒုတိယဗ္ဗိ ခေါ ဗာဟိယော ဒါရုစီရိယော ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစ “ဒုဇ္ဇာနံ ခေါ ပနေတံ ဘန္တေ ဘဂဝတော ဝါ ဇီဝိတန္တရာယာနံ၊ မယံ ဝါ ဇီဝိတန္တရာယာနံ။ ဒေသေတု မေ ဘန္တေ ဘဂဝါ ဓမ္မံ၊ ဒေသေတု သုဂတော ဓမ္မံ၊ ယံ မမဿ ဒိဗရတ္တံ ဟိတာယ သုခါယာ”တိ။ ဒုတိယဗ္ဗိ ခေါ ဘဂဝါ ဗာဟိယံ ဒါရုစီရိယံ တေဒဝေါစ “အကာလော ခေါ တာဝ ဗာဟိယ၊ အန္တရဗရံ ပဝိဋ္ဌမှာ ပိဏ္ဍာယာ”တိ။

တတိယဗ္ဗိ ခေါ ဗာဟိယော ဒါရုစီရိယော ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစ “ဒုဇ္ဇာနံ ခေါ ပနေတံ ဘန္တေ ဘဂဝတော ဝါ ဇီဝိတန္တရာယာနံ၊ မယံ ဝါ ဇီဝိတန္တရာယာနံ။ ဒေသေတု မေ ဘန္တေ ဘဂဝါ ဓမ္မံ၊ ဒေသေတု သုဂတော ဓမ္မံ၊ ယံ မမဿ ဒိဗရတ္တံ ဟိတာယ သုခါယာ”တိ။

တသ္မာတိဟ တေ ဗာဟိယ ဧဝံ သိက္ခိတဗ္ဗံ “ဒိဋ္ဌေ ဒိဋ္ဌမတ္တံ ဘဝိဿတိ၊ သုတေ သုတမတ္တံ ဘဝိဿတိ၊ မုတေ မုတမတ္တံ ဘဝိဿတိ၊ ဝိညာတေ ဝိညာတမတ္တံ ဘဝိဿတိ”တိ။ ဧဝံ တေ ဗာဟိယ သိက္ခိတဗ္ဗံ။ ယတော ခေါ တေ ဗာဟိယ ဒိဋ္ဌေ ဒိဋ္ဌမတ္တံ ဘဝိဿတိ၊ သုတေ သုတမတ္တံ ဘဝိဿတိ၊ မုတေ မုတမတ္တံ ဘဝိဿတိ၊ ဝိညာတေ ဝိညာတမတ္တံ ဘဝိဿတိ၊ တတော တံ ဗာဟိယ န တေန။ ယတော တံ ဗာဟိယ န တေန၊ တတော တံ ဗာဟိယ န

ခုဒ္ဒကနိကာယ ဥဒါနပါဠိ

[၁-ဗောဓိ

တတ္ထ။ ယတော တံ ဗာဟိယ န တတ္ထ၊ တတော တံ ဗာဟိယ နေဝိဓ
န ဟုရံ န ဥဘယမန္တရေန။ သေဝန္တော ဒုက္ခဿာတိ။

အထ ခေါ် ဗာဟိယဿ ဒါရုစိရိယဿ ဘဂဝတော ဣမာယ သံခိတ္တာယ
ဓမ္မဒေသနာယ တာဝဒေဝ အနုပါဒါယ အာသဝေဟိ စိတ္တံ ဝိမုစ္စိ။

အထ ခေါ် ဘဂဝါ ဗာဟိယံ ဒါရုစိရိယံ ဣမိနာ သံခိတ္တေန ဩဝါဒေန
ဩဝဒိတွာ ပက္ကာမိ။ အထ ခေါ် အစိရပက္ကန္တဿ ဘဂဝတော ဗာဟိယံ
ဒါရုစိရိယံ ဂါဝိ တရုဏဝစ္ဆာ အဓိပတိတွာ ဇီဝိတာ ဝေါရောပေသိ။

အထ ခေါ် ဘဂဝါ သာဝတ္ထိယံ ပိဏ္ဍာယ စရိတွာ ပစ္ဆာဘတ္တံ ပိဏ္ဍပါတ-
ပဋိက္ကန္တော သမ္ပဟုလေဟိ ဘိက္ခု။ဟိ သဗ္ဗိ* နဂရမှာ နိက္ခမိတွာ အဋ္ဌဿ ဗာဟိယံ
ဒါရုစိရိယံ ကာလကံတံ၊ ဒိသ္ဋာန ဘိက္ခု။ အာမန္တေသိ “ဂဏှထ ဘိက္ခဝေ
ဗာဟိယဿ ဒါရုစိရိယဿ သရိရကံ၊ မဉ္ဇကံ အာရောပေတွာ နိဟရိတွာ
ဈာပေထ၊ ထူပဉ္ဇဿ ကရောထ၊ သဗြဟ္မစာရိ ဝေါ ဘိက္ခဝေ ကာလကံတော”တိ။

“ဧဝံ ဘန္တေ”တိ ခေါ် တေ ဘိက္ခု။ ဘဂဝတော ပဋိဿုတွာ ဗာဟိယဿ
ဒါရုစိရိယဿ သရိရကံ မဉ္ဇကံ အာရောပေတွာ နိဟရိတွာ ဈာပေတွာ ထူပဉ္ဇဿ
ကတွာ ယေန ဘဂဝါ တေနုပသကံမိ* သု၊ ဥပသကံမိတွာ ဘဂဝန္တံ အဘိ-
ဝါဒေတွာ ကေမန္တံ နိသီဒိ* သု၊ ကေမန္တံ နိသိန္နာ ခေါ် တေ ဘိက္ခု။ ဘဂဝန္တံ
တေဒဝေါရံ “ဒနံ ဘန္တေ ဗာဟိယဿ ဒါရုစိရိယဿ သရိရံ၊ ထူပေါ စဿ
ကတော၊ တဿ ကာ ဂတိ၊ ကော အဘိသမ္ပရာယော”တိ။ ပဏ္ဍိတော
ဘိက္ခဝေ ဗာဟိယော ဒါရုစိရိယော ပစ္စပါဒိ ဓမ္မဿာနုဓမ္မံ၊ န စ မံ ဓမ္မာဓိ-
ကရုဏံ ဝိဟေသေသိ၊ ပရိနိဗ္ဗုတော ဘိက္ခဝေ ဗာဟိယော ဒါရုစိရိယောတိ။

အထ ခေါ် ဘဂဝါ တေမတ္တံ ဝိဒိတွာ တာယံ ဝေလာယံ ဣမံ ဥဒါနံ
ဥဒါနေသိ—

*“ယတ္ထ အာပေါ စ ပထဝီ၊ တေဇော ဝါယော န ဂါတိ။
န တတ္ထ သုက္ကာ ဇောတန္တိ၊ အာဒိစ္စော နပ္ပကာသတိ။
န တတ္ထ စန္ဒိမာ ဘာတိ၊ တမော တတ္ထ န ဝိဇ္ဇတိ။

အစိပေါတေတွာ(သီးသျှား၊ဣ)၊ အဓိပတိတွာ(က) ၂-ကာလကတ(သီးသျှားကံ) *၃ ၁၀-၁၂၉-ပိဋကိ။

ယဒါ စ အတ္တနာ'ဝေဒိ'၊ မုနိ မောနေန မြာဟ္မဏော။
 အထ ရူပါ အရူပါ စ၊ သုဒဒုက္ခာ ပမုစ္ဆတိ'တိ။ ။ ဒသမံ။
 (အယမ္ပိ ဥဒါနော ဝုတ္တော ဘဂဝတာ ဣတိ မေ သုတန္တိ။) ၂။
 ဗောဓိဝဂ္ဂေါ ပဌမော။

တဿုဒ္ဓါနံ

တယော ဗောဓိ စ ဟံဟုဏော'၊ မြာဟ္မဏာ'၊ ကဿပေန စ။
 အဇေ' သင်္ဂါမ ဇဋ္ဌိလာ၊ ဗာဟိယေနာတိ တေ ဒသာတိ။

၂-မုစလိန္နဝဂ္ဂ

၁-မုစလိန္နသုတ္တ

၁၁။* ဧဝံ မေ သုတံ—ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ ဥရုဝေလာယံ ဝိဟရတိ နဇ္ဇာ
 နေရုဇ္ဇရာယ တီရေ မုစလိန္နမူလေ ပဌမာဘိသမ္ပုဋ္ဌေါ။ တေန ခေါ ပန
 သမယေန ဘဂဝါ သတ္တာဟံ ဧကပလ္လဏေန နိသိန္ဓော ဟောတိ ဝိမုတ္တိသုခ-
 ပဋိသံဝေဒိ။

တေန ခေါ ပန သမယေန မဟာ အကာလမေသော ဥဒပါဒိ သတ္တာဟ-
 ဝဒ္ဓလိကာ သီတဝါတဒုဒ္ဓိနိ။ အထ ခေါ မုစလိန္ဒော နာဂရာဇာ သကဘဝနာ
 နိက္ခမိတွာ ဘဂဝတော ကာယံ သတ္တက္ခတ္တံ၊ ဘောဂေဟိ ပရိက္ခိပိတွာ ဥပရိ-
 မုဒ္ဓနိ မဟန္တံ ဖဏံ ဝိဟစ္စ အဋ္ဌာသိ “မာ ဘဂဝန္တံ သီတံ၊ မာ ဘဂဝန္တံ
 ဥဏှံ၊ မာ ဘဂဝန္တံ ခံသ မကသ ဝါတာတပ သရိသပ ၆ သမ္ပဿော”တိ။

အထ ခေါ ဘဂဝါ တဿ သတ္တာဟဿ အစ္စယေန တမှာ သမာဓိမှာ
 ဝုဋ္ဌာသိ။ အထ ခေါ မုစလိန္ဒော နာဂရာဇာ ဝိဒ္ဓံ ဝိဂတဝလာဟကံ ဒေဝံ
 ဝိဒိတွာ ဘဂဝတော ကာယာ ဘောဂေ ဝိနိဝေဋ္ဌေတွာ သကဝဏှံ ပဋိသံဟရိတွာ
 မာဏဝကဝဏှံ အဘိနိဋ္ဌိနိတွာ ဘဂဝတော ပုရတော အဋ္ဌာသိ ပဉ္စလိကော
 ဘဂဝန္တံ နမဿမာနော။

၁-ဝေဒိ (က) ၃ ၁၀-၁၂၉-ဝိဋ္ဌေဝိ၊ ၂-() သျာမပေါတ္တကေ နတ္ထိ၊
 ၃-တယော စ ဗောဓိ နိဂ္ဂေါဓော (သမ္ပတ္တ) ၄-တေ ထေရာ (သီ၊ သျာ၊ ဣ)၊ ထေရာ (က)
 ၅-ဝါဝါယ(သီ၊ သျာ)၊ ပါဠိလိယံ(ဣ)၊ ပါဝါ(က) * ၆ ၃-၃-ဝိဋ္ဌေဝိ၊ ၆-သိရိသပ(သီ၊ သျာ၊ ကံ၊ ဣ)
 † ၁-ဂ